
 

 

Nuuk 27. juni 2024 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 

  
Spørgsmål:  

 

1) Mht. besætningsmedlemmer på Royal Greenlands trawlere, hvor mange grønlændere 

arbejder som officerer og hvor mange styrmænd er grønlandske? 

2) Hvor mange af Royal Greenlands trawlere er ude at fiske?  

a. Og hvor mange grønlandske styrmænd og besætninger er der?  

b. Og hvor mange grønlandske styrmænd er der? 

3) Jeg vil også gerne vide, hvor mange der får tilladelse til at arbejde i trawlerne, som bor 

udenfor landet? 

4) Hvor mange fik tilladelse til at arbejde i trawlere, som bor udenfor landet i 2019? 

5) Hvor mange fik tilladelse til at arbejde i trawlere, som bor udenfor landet i 2020? 

6) Hvor mange fik tilladelse til at arbejde i trawlere, som bor udenfor landet i 2021? 

7) Hvor mange fik tilladelse til at arbejde i trawlere, som bor udenfor landet i 2022? 

 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Naleraq) 

 

Begrundelse: 
 

Den grønlandske befolkning har ret til at vide grunden til at grønlandske styrmænd og officerer 

ikke bliver ansat i Royal Greenlands trawlere. Vi kan ikke acceptere, at man ikke vil ansætte 

grønlændere i de offentligt ejede selskaber. Det er meget vigtigt, at vores ressourcer kører rundt i 

vores land og bruge vores egne folk, så de ikke bare er tilskuere til udlændingene.  

Det er på tide, at ansætte arbejdsdygtige grønlændere, så de ikke bare er tilskuere, fordi vi har 

grønlændere man sagtens kan bruge og dermed få pengene til at køre rundt i vores samfund. Det 

er på tide, at vi baner vejen for dem, så de kan være med til at løfte samfundets økonomi. 

Jeg beder om besvarelse af mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage.  


